

BELGISCHE SENAAT**ZITTING 1977-1978**

1 MAART 1978

Ontwerp van wet houdende goedkeuring van de Resoluties aangaande het tweede amendement op de statuten van het Internationaal Muntfonds, de verhoging van de quota van de leden van dit Fonds, de speciale verhogingen van de inschrijvingen op het maatschappelijk kapitaal van de Internationale Bank voor Wederopbouw en Ontwikkeling en aangaande de verhoging van het maatschappelijk kapitaal van de Internationale Financieringsmaatschappij

VERSLAG

NAMENS DE COMMISSIE VOOR DE FINANCIEN UITGEBRACHT DOOR DE HEER **FALLON**

UITEENZETTING VAN DE MINISTER VAN FINANCIEN

De Minister van Financiën leidde de besprekking van het ontwerp van wet in met de volgende overwegingen :

1. Resolutie nr. 31-4 betreffende het tweede amendement op de statuten van het Internationaal Muntfonds (art. 1 van het ontwerp van wet)

Het amendement is het gevolg van de ontwikkeling van de internationale toestand en van de weerslag op economisch

Aan de werkzaamheden van de Commissie hebben deelgenomen :

Vaste leden : de heren André, voorzitter; Akkermans, Basecq, Croux, De Baere, C. De Clercq, Delpérée, Evers, Février, Geerinck, Herman, Houben, R. Lacroix, Lagae, Leroy, Paque, Sweert, Vandenabeele, Van der Elst, van Waterschoot, en Fallon, verslaggever.

R. A 11040

Zie :

Gedr. St. van de Senaat :

301 (1977-1978) N° 1 : Ontwerp van wet overgezonden door de Kamer van Volksvertegenwoordigers.

SENAT DE BELGIQUE**SESSION DE 1977-1978**1^{er} MARS 1978

Projet de loi portant approbation des Résolutions relatives au deuxième amendement aux statuts du Fonds Monétaire International, à l'augmentation des quotes-parts des membres dudit Fonds, aux augmentations spéciales des souscriptions au capital social de la Banque Internationale pour la Reconstruction et le Développement et à l'augmentation du capital social de la Société Financière Internationale

RAPPORT

FAIT AU NOM DE LA COMMISSION DES FINANCES PAR M. **FALLON**

EXPOSE DU MINISTRE DES FINANCES

Le Ministre a introduit la discussion du projet de loi en communiquant les considérations suivantes :

- I. Résolution n° 31-4 concernant le deuxième amendement aux statuts du FMI (art. 1^{er} du projet de loi).

L'amendement découle de l'évolution de la situation internationale et des conséquences qui se sont faits sentir dans le

Ont participé aux travaux de la Commission :

Membres effectifs : MM. André, président; Akkermans, Basecq, Croux, De Baere, C. De Clercq, Delpérée, Evers, Février, Geerinck, Herman, Houben, R. Lacroix, Lagae, Leroy, Paque, Sweert, Vandenabeele, Van der Elst, van Waterschoot et Fallon, rapporteur.

R. A 11040

Voir :

Document du Sénat :

301 (1977-1978) N° 1 : Projet de loi transmis par la Chambre des Représentants.

en monetair gebied van de beslissing van de Verenigde Staten om de inwisselbaarheid van de dollar in goud op 15 augustus 1971, op te schorsen, van het groeiende gebrek aan evenwicht op de betalingsbalans van de voornaamste industrielanden, alsmede van de diepe economische verstoringen die gepaard gingen met de energiecrisis en met de daaraan verbonden toeneming van de inflatie.

De voorgestelde wijzigingen werden tussen 1972 en 1976 uitvoerig besproken in het Internationaal Muntfonds, in het « Comité der Twintig » en nadien in het « Intercomité » dat binnen het laatstgenoemde comité werd opgericht.

De belangrijkste wijzigingen hebben betrekking op :

a) *De wisselkoersbepalingen* : het stelsel van de vaste pariteiten zal worden vervangen door een regeling die elk land de mogelijkheid zal bieden de wisselkoers naar keuze te bepalen. Het spreekt vanzelf dat dit stelsel met voorwaarden omringd is en zal worden onderworpen aan het toezicht dat het Fonds uitoefent op de wisselkoers en het desbetreffend beleid.

b) *De beperking van de rol van het goud*, die vooral tot uiting komt in :

- De afschaffing van de officiële goudprijs ;
- De uitschakeling van het goud als standaard van de vaste pari-waarden ;
- De vervanging ervan door de bijzondere trekkingsrechten als rekeneenheid van het Fonds ;
- De opheffing van de verplichting een gedeelte van de vermeerdering van het quotum in goud te storten.

c) *De verruiming van de rol en het gebruik van de bijzondere trekkingsrechten* die, volgens de opzet van het amendement, het belangrijkste reserve-instrument van het internationaal muntstelsel zullen worden.

d) *De wijziging van de verrichtingen en de organisatie van het Fonds.*

II. Resolutie nr. 31-2 betreffende de verhoging van de quota van de leden van het Fonds (art. 2 van het ontwerp van de wet)

Het Fonds herziet om de vijf jaar de quota van de Lid-Staten. De voorgestelde vermeerdering heeft ten doel het totale bedrag van de quota van 29,2 miljard te verhogen tot 39 miljard bijzondere trekkingsrechten.

Het quotum van België zou in dat geval worden vermeerderd van 650 tot 890 miljoen bijzondere trekkingsrechten. Het krediet dat daartoe nodig is, namelijk 240 miljoen bijzondere trekkingsrechten of ongeveer 11,678 miljard frank, vormt het onderwerp van artikel 6 van het ontwerp van wet.

Krachtens de nieuwe statuten zal de vereffening van die vermeerdering kunnen geschieden in aanvaardbare vreemde of nationale valuta, zowel als in bijzondere trekkingsrechten.

domaine économique et monétaire après la suspension, le 15 août 1971, par les Etats-Unis de la convertibilité en or du dollar, le déséquilibre croissant des balances des paiements des principaux pays industrialisés, les profondes perturbations économiques qui allaient de pair avec la crise de l'énergie et l'augmentation de l'inflation qui l'accompagnait.

Les modifications proposées ont fait l'objet de discussions détaillées qui ont eu lieu entre 1972 et 1976 dans le cadre du FMI ainsi que dans le « Comité des Vingt » et après dans le « Comité Intérimaire » constitué au sein de celui-ci.

Les modifications les plus importantes concernent :

a) *Dispositions de change* : Le système des parités fixes sera remplacé par un système qui donnera à chaque pays la possibilité d'adopter les dispositions de change de son choix. Il va de soi que ce système sera soumis à certaines conditions et au contrôle exercé par le Fonds sur les dispositions et la politique de change.

b) *Réduction du rôle de l'or*, qui se manifeste surtout dans :

- L'abolition du prix officiel de l'or ;
- La suppression de l'or en tant qu'étauon des parités ;
- Son remplacement par les droits de tirage spéciaux en tant qu'unité de compte du Fonds ;
- L'abrogation de l'obligation de verser une partie de l'augmentation de la quote-part en or.

c) *Elargissement du rôle et de l'utilisation des droits de tirage spéciaux* que l'amendement a l'intention d'ériger en instrument principal de réserve du système monétaire international.

d) Des changements en rapport avec les *opérations et l'organisation* du Fonds.

II. Résolution n° 31-2 relative à l'augmentation des quote-parts des pays membres du Fonds (art. 2 du projet de loi)

Le Fonds procède tous les cinq ans à une révision générale des quotes-parts des pays membres. L'augmentation proposée tend à porter le montant total des quotes-parts de 29,2 à 39 milliards de droits de tirage spéciaux.

La quote-part de la Belgique serait, dans ce cas, augmentée de 650 à 890 millions de droits de tirage spéciaux. Le crédit nécessaire à cet effet, soit 240 millions de droits de tirage spéciaux ou environ 11,678 milliards de francs fait l'objet de l'article 6 du projet de loi.

En vertu des nouveaux statuts, le règlement de cette augmentation pourra être effectué en monnaies étrangères ou nationales qui seront acceptables pour le Fonds aussi bien

Ten einde de Nationale Bank van België in staat te stellen die stortingen uit te voeren, moest de besluitwet nr. 5 van 1 mei 1944 worden aangepast. Dit wordt geregeld in artikel 5 van het ontwerp.

III. Resolutie nr. 314 betreffende de speciale verhogingen van de inschrijvingen op het maatschappelijk kapitaal van de Wereldbank (art. 3 van het ontwerp van wet)

Als gevolg van de Resolutie nr. 314 zal onze huidige inschrijving op het kapitaal worden vermeerderd met 172,3 miljoen dollar van 1944, waarvan slechts 10 pct., zijnde 17,23 miljoen dollar van 1944 of 20,785 miljoen courante dollar (ongeveer 839 miljoen frank) aan de bank zal moeten worden gestort.

De betaling van dat bedrag dient te geschieden in twee gelijke tranches, waarvoor een krediet van 420 miljoen frank is uitgetrokken op de begroting van Financiën voor 1977 en 1978.

IV. Resolutie nr. 100 betreffende de verhoging van het maatschappelijk kapitaal van de Internationale Financieringsmaatschappij (art. 4 van het ontwerp van wet)

Afgezien van de voornoemde verrichtingen inzake de quota van het Internationaal Muntfonds en de inschrijvingen op het maatschappelijk kapitaal van de Wereldbank, stelt deze resolutie voor het kapitaal van de Internationale Financieringsmaatschappij te verhogen.

Voor ons land betekent dit een vermeerdering van zijn inschrijving op het kapitaal met 11,231 miljoen dollar, d.i. ongeveer 455,5 miljoen frank. Dat bedrag moet worden betaald in vijf gelijke jaarlijkse tranches van ongeveer 91,1 miljoen frank vanaf 1978 tot en met 1982. De nodige kredieten zullen worden uitgetrokken op de begroting van het Ministerie van Financiën voor de desbetreffende jaren.

Dat is, kort samengevat, de inhoud van het ingediende ontwerp van wet.

De memorie van toelichting bij het ontwerp verstrekt uiteraard nadere inlichtingen over de aard en de draagwijdte van de voorgestelde maatregelen. In een bijlage bij het verslag van de Kamer worden bovendien toelichtingen verstrekt over de oorsprong, de doeleinden, de middelen en de werking van de drie voornoemde instellingen. Die toelichtingen maken het de commissieleden mogelijk zich een beeld te vormen van het belang en het nut van die organisaties.

Tot besluit zei de Minister hoever de bekrachtigingsprocedure gevorderd was van het tweede amendement op de statuten van het Internationaal Muntfonds, dat het voorname punt van dit ontwerp van wet vormt. Uit de jongste inlichtingen blijkt dat tot nog toe 81 Lid-Staten, die ongeveer 71 pct. van de stemmen bezitten, het amendement reeds hebben goedgekeurd. Andere landen staan op het punt van hun aanvaarding kennis te geven. Er zij op gewezen dat de Resolutie nr. 31-4 betreffende het tweede amendement nader

qu'en droits de tirage spéciaux. Pour habiliter la Banque Nationale de Belgique à effectuer ces versements, il était nécessaire d'adapter l'arrêté-loi n° 5 du 1^{er} mai 1944. Ceci fait l'objet de l'article 5 du projet de loi.

III. Résolution n° 314 relative aux augmentations spéciales des souscriptions au capital social de la Banque Mondiale (art. 3 du projet de loi)

Suite à la Résolution n° 314, notre souscription actuelle au capital sera augmentée de 172,3 millions de dollars de 1944 dont uniquement 10 p.c., soit 17,23 millions de dollars de 1944 ou 20,785 millions de dollars courants (environ 839 millions de francs) devront être versés à la banque.

Le paiement de ce montant est prévu en deux tranches égales et un crédit de 420 millions de francs a été inscrit au budget des Finances pour chacune des années de 1977 et de 1978.

IV. Résolution n° 100 relative à l'augmentation du capital social de la Société Financière Internationale (art. 4 du projet de loi).

Conjointement avec les opérations susmentionnées des quotes-parts du FMI et des souscriptions au capital social de la Banque mondiale, cette résolution propose une augmentation du capital de la Société financière internationale.

Pour ce qui concerne notre pays, ceci représente une augmentation de sa souscription au capital de 11,231 millions de dollars soit environ 455,5 millions de francs. Le paiement de ce montant devra être effectué en cinq tranches annuelles égales d'environ 91,1 millions de francs chacune à partir de 1978 et jusqu'en 1982. Les crédits nécessaires seront inscrits au budget du Ministère des Finances pour les années concernées.

Ceci est en résumé, le contenu du projet de loi déposé.

L'exposé des motifs du projet de loi fournit bien entendu des renseignements plus précis concernant la nature et la portée des mesures proposées. En outre, en annexe du rapport présenté à la Chambre se trouvent des notes explicatives qui donnent une description succincte de l'origine, des objectifs, des ressources et du fonctionnement des trois institutions précitées. Ces renseignements ont permis aux membres de se former une opinion sur l'importance et l'utilité des trois organisations concernées par ce projet de loi.

En terminant, le Ministre a indiqué l'état d'avancement de la procédure de ratification du deuxième amendement aux statuts du FMI, qui forme le volet le plus important de ce projet de loi. Sur base des renseignements les plus récents, à ce moment 81 pays membres de cette institution, disposant d'environ 71 p.c. des voix ont déjà approuvé l'amendement. D'autres pays sont prêts à notifier leur acceptation de ces propositions. Il est à remarquer que la Résolution n° 31-4 concernant le deuxième amendement spécifie que celui-ci

aangeeft dat dit amendement « van kracht wordt voor alle Lid-Staten op de datum waarop het Fonds, door middel van een officiële mededeling aan alle Lid-Staten, verklaart dat drie vijfde (80) van de Lid-Staten die vier vijfde van het totale stemmenaantal bezitten, de wijzigingen hebben aanvaard. »

Die voorwaarden zijn dus bijna vervuld en ook ons land zou, naar het voorbeeld van verscheidene andere Westerse en ontwikkelingslanden, zo spoedig mogelijk zijn beslissing betreffende de voorgelegde resoluties moeten kunnen meedelen ten einde op die wijze een positieve bijdrage te leveren tot de voortzetting van de activiteit van de drie instellingen die altijd de steun van België hebben genoten.

BESPREKING

Doeltreffendheid van de bijzondere trekkingsrechten

Een lid merkt op dat de bijzondere trekkingsrechten niet de resultaten hebben opgeleverd die bij hun invoering in 1969 werden verwacht.

In dit verband verwijst hij naar het verslag van deze zelfde Commissie betreffende de toetreding tot het stelsel van de bijzondere trekkingsrechten, waarin onder meer sprake is van de nadelen die voortvloeien uit een ondoor-dachte toename van de dollartegoeden en uit een ernstig tekort op de betalingsbalans van de Verenigde Staten. Hij meent dat de bijzondere trekkingsrechten niet de invloed hebben gehad die daarvan werd verwacht.

De Minister antwoordt dat de invoering in 1969 van het stelsel van de bijzondere trekkingsrechten tegemoetkwam aan het verlangen om een rationeler mechanisme in het leven te roepen, waarbij de omvang van de internationale geldvoorraadden zou worden aangepast aan de totale behoeften op lange termijn.

Het creëren van internationale betaalmiddelen geschiedde hoofdzakelijk in de vorm van een verhoging van de dollartegoeden, omdat de behoefte aan liquide middelen slechts gedeeltelijk kon worden gedekt door het nieuw gewonnen goud en het beroep op de voorraden van het Internationaal Monetair Fonds. Het was in die tijd duidelijk geworden dat het internationaal monetair stelsel niet langer bestand was tegen de spanningen van een systeem waarbij het scheppen van geldvoorraadden gepaard ging met een permanente verstoring van het evenwicht op de betalingsbalans van de Verenigde Staten.

Nadat de situatie enigszins was verbeterd, ging het tekort op de betalingsbalans van dat land opnieuw stijgen. Deze ontwikkeling moet in verband worden gebracht met de uitgaven voor de oorlog in Viëtnam en daarna, onder meer, met de stijging van de olieprijzen.

De belangrijke vermeerdering van de dollartegoeden in het buitenland heeft inflatoire gevolgen gehad, die geen verband houden met de invoering van de bijzondere trekkingsrechten. Overigens zijn alleen in 1970, 1971 en 1972 bijzondere trekkingsrechten toegekend en slechts ten belope

entrera en vigueur « à l'égard de tous les membres à la date à laquelle le Fonds donnera acte par communication officielle adressée à tous les membres, que les trois cinquièmes des membres (80) disposant des quatre cinquièmes de la totalité des voix ont accepté les modifications ».

Ces conditions sont donc sur le point d'être remplies et il convient dès lors que notre pays, suivant ainsi l'exemple de plusieurs autres pays occidentaux et en voie de développement, puisse communiquer aussitôt que possible sa décision concernant les résolutions soumises et fournir ainsi une contribution positive à la continuation de l'action de ces trois institutions qui ont toujours bénéficié du support de la Belgique.

DISCUSSION

Efficacité des droits de tirages spéciaux

Un membre a fait remarquer que le droit de tirage spécial n'a pas rempli le rôle qu'on attendait de lui en 1969 au moment de sa création.

A ce propos, il s'est référé au rapport présenté par cette même Commission concernant l'adhésion au système des droits de tirage spéciaux dans lequel il est notamment question des inconvénients liés à un accroissement inconsidéré des avoirs en dollars et des effets d'un déficit prononcé de la balance des paiements des Etats-Unis. Il estime que les droits de tirage spéciaux n'ont pas joué le rôle qu'on attendait d'eux.

Dans sa réponse, le Ministre a remarqué que la création en 1969 du système des droits de tirage spéciaux répondait à la préoccupation de réaliser un mécanisme plus rationnel pour adapter le volume des réserves internationales au besoin global à long terme.

La création de liquidités internationales avait pris pour l'essentiel la forme d'une augmentation des avoirs en dollars, l'or nouvellement extrait et le recours aux réserves du Fonds monétaire international n'ayant satisfait qu'en partie le besoin de liquidité. Il était à l'époque devenu évident que le système monétaire international n'était pas en mesure de supporter les contraintes d'une méthode de création de réserves impliquant le déséquilibre permanent de la balance des paiements des Etats-Unis.

Après que la situation se soit légèrement améliorée, le déficit de la balance des paiements de ce pays s'est à nouveau accru. Cette évolution doit être mise en rapport avec les dépenses occasionnées par la guerre du Viêt-nam et, par la suite, entre autre, par le renchérissement des prix du pétrole.

L'augmentation importante du volume des avoirs étrangers en dollars a eu des effets inflatoires sans relation avec la création des droits de tirage spéciaux. Il faut d'ailleurs faire remarquer qu'il n'y a eu d'allocations de droits de tirage spéciaux qu'en 1970, 1971 et 1972 et seulement à concurrence

van 9 miljard bijzondere trekkingrechten. Anderzijds zijn de officiële dollartegoeden gestegen van 23,77 miljard dollar einde 1970 tot 117,4 miljard dollar einde oktober 1977.

Verhoging van het quotum van België in het Internationaal Muntfonds

Verwijzend naar de memorie van toelichting vraagt een lid krachtens welke bepalingen de schatkistcertificaten voor de financiering van het verhoogd Belgisch quotum zullen worden uitgegeven.

De Minister antwoordt dat dit zal geschieden op grond van een bepaling in de statuten, waarbij het Fonds verplicht wordt, voor het gedeelte van het quotum dat in nationale valuta moet worden betaald, bons of gelijksoortige schuldbekentissen, uitgegeven door de Lid-Staten, aan te nemen in plaats van enig deel in de eigen valuta, dat het Fonds naar zijn mening niet nodig heeft voor zijn verrichtingen.

Deze effecten zijn niet verhandelbaar, dragen geen rente en moeten op zicht betaald worden naarmate het Fonds zijn tegoeden in deze valuta nodig heeft. Om de verhoging van zijn quotum te financieren zal België deze mogelijkheid benutten.

Een lid vraagt of de voorgestelde verhoging van de quota invloed zal hebben op ons stemrecht. Hierop antwoordt de Minister dat het aantal stemmen van de Lid-Staten in de drie instellingen grotendeels afhangt van de omvang van hun quota of hun inschrijving op het kapitaal. De goedkeuring van de voorgestelde verhogingen zal een kleine vermeerdering tot gevolg hebben van ons stemmenpercentage in de drie instellingen.

Werkwijze van de instellingen

Een lid vraagt welke weerslag de werkingskosten van de betrokken instellingen zal hebben op de Belgische begroting. De Minister van Financiën antwoordt dat die weerslag nihil zal zijn aangezien de drie organisaties eigen middelen bezitten verkregen uit hun werkzaamheden, die hen in staat stellen de werkingskosten volledig te dekken.

Het saldo van hun inkomsten wordt gevoegd bij hun reserves die voor die organisaties van grote betekenis zijn als waarborg tegen de risico's van hun transacties. Dat is vooral het geval voor de Wereldbank, waar die reserves een van de belangrijkste gegevens zijn voor de beoordeling van de kredietwaardigheid van de Bank op de internationale financiële markten.

Tenslotte kan nog worden opgemerkt dat de Bank een belangrijk gedeelte van haar netto-inkomsten overdraagt aan haar dochteronderneming, de Internationale OntwikkelingsAssociatie, die voornamelijk leningen tegen zeer voordelijke voorwaarden verstrekkt aan de armste ontwikkelingslanden.

Hetzelfde lid vraagt of de activiteiten van de Wereldbank, en inzonderheid de financiering door die instelling van

rence de 9 milliards de droits de tirage spéciaux. D'autre part, on constate que les avoirs officiels en dollars sont passés de 23,77 à 117,4 milliards de dollars de fin 1970 à fin octobre 1977.

Augmentation de notre quote-part au Fonds monétaire international

Se référant à l'exposé des motifs, un membre demande en vertu de quelles dispositions seront émis les certificats de Trésorerie en règlement de l'augmentation de notre quote-part ?

Le Ministre fait remarquer que cette pratique résulte d'une disposition des statuts qui oblige le Fonds d'accepter pour la partie de la quote-part qui doit être versée en monnaie nationale, des bons ou engagements similaires émis par les pays membres à la place d'un montant déterminé de cette monnaie qu'il estime ne pas être nécessaire à ses opérations.

Ces effets qui ne sont pas négociables et ne portent pas d'intérêt doivent être payés à vue dans la mesure où le Fonds doit utiliser ses avoirs en ces monnaies. Pour le paiement de l'augmentation de sa quote-part, la Belgique usera de la faculté qui lui est ouverte d'utiliser ce mode de paiement.

Un membre ayant demandé si les augmentations des quote-parts proposées affecteront notre position en matière de droit de vote, le Ministre répond que le nombre de voix des pays membres dans les trois institutions dépend en grande partie de l'importance de leur quote-part ou de leur souscription au capital. L'approbation des augmentations proposées aura comme conséquence un léger accroissement de notre pourcentage de voix dans les trois institutions.

Fonctionnement des institutions

Un membre demande des informations concernant la répercussion sur le budget, des frais de fonctionnement des institutions intéressées. Le Ministre des Finances répond que cette répercussion est nulle du fait que ces trois organisations disposent de revenus propres qui proviennent de leurs activités et qui leur permettent de couvrir intégralement les frais de fonctionnement.

Le solde de leurs revenus est affecté à l'alimentation de leurs réserves qui ont une signification importante pour ces organisations en tant que garanties pour les risques inhérents à leurs opérations. Ceci est surtout le cas pour la Banque Mondiale où ils sont considérés comme un élément de base pour l'évaluation de sa crédibilité financière par les marchés financiers internationaux.

Enfin, on peut encore remarquer que la banque alloue une partie importante de ses revenus nets à sa filiale, l'Association internationale de Développement, qui octroie surtout des prêts à des conditions très avantageuses aux pays en voie de développement les plus pauvres.

Le même membre souhaiterait savoir si les activités de la Banque Mondiale et plus spécialement le financement de

projecten, een gunstige invloed heeft op de Belgische economie.

Het antwoord hierop is bevestigend, wat met cijfers wordt gestaafd. België krijgt een ruim aandeel van de leveranties.

Het is uiteraard niet mogelijk te voorzien of deze « flow back » in de toekomst gunstig zal blijven evolueren. Dat hangt immers niet alleen af van de aard van de gefinancierde projecten en de mogelijkheden van de Belgische privé-sector om deel te nemen aan de uitvoering van die projecten, maar ook van de bekendheid van de betrokken firma's met de werkwijze van die instellingen, hun penetratiekracht op de markten in de betrokken ontwikkelingslanden en hun concurrentievermogen.

In dit verband behoort evenwel te worden opgemerkt dat de leveranties voor die projecten onderworpen zijn aan strenge regels van internationale aanbesteding in alle Lid-Staten van de Wereldbank.

Het Internationaal Muntfonds van zijn kant financiert geen projecten, maar verleent steun op halflange termijn voor betalingsbalansmoeilijkheden. Landen die een beroep doen op het tegoed van het Fonds, moeten in bepaalde gevallen provisie en rente betalen. Een gedeelte van die inkomsten dient onder meer ter vergoeding van de landen van wier valuta's gebruik werd gemaakt.

Bovendien is het een van de doelstellingen van het Fonds de expansie en de harmonische groei van de internationale handel te vergemakkelijken ; derhalve draagt deze instelling in ruime mate bij tot het bevorderen van de handelsbetrekkingen tussen de Lid-Staten.

In hetzelfde verband spreekt een lid zijn bezorgdheid uit over bepaalde kwalijke praktijken die, volgens hem, worden toegepast om in ontwikkelingslanden verkoop- en leveringscontracten te verkrijgen. Hij vraagt of dat ook het geval is met verrichtingen die worden gefinancierd door de Wereldbank, en, zo ja, welke maatregelen hieraan een einde kunnen maken.

De Minister merkt op dat hij zich moeilijk kan uitspreken over de vraag of er in de internationale handel al dan niet concurrentiepraktijken bestaan die het gevolg zouden zijn van afspraken tussen de klant en de verkoper die de transactie afsluiten.

Hij onderstreept evenwel dat soortgelijke praktijken niet worden toegepast voor de projecten die de Wereldbank finanziert, aangezien de leveranties worden toegewezen volgens de procedure van de internationale aanbesteding en concurrentie, die ten grondslag liggen aan alle multilaterale verrichtingen.

Overeenkomstig dit principe staan het opmaken van het bestek, de procedure en de beslissing betreffende het toewijzen van de contracten en de controle op hun uitvoering onder streng toezicht van de instelling die het project finanziert. De controle op de goede uitvoering van de projecten — zowel op economisch als op financieel en technisch gebied — behoort tot de bevoegdheid van de directie en de raad van beheer van de instelling.

projets par cette institution a un effet favorable sur l'économie belge.

A ce sujet une réponse positive lui est fournie, chiffres à l'appui. La part des fournitures belges demeure importante.

Il n'est évidemment pas possible de prévoir l'évolution de ce « flow back » favorable pour l'avenir. En effet, ceci ne dépendra pas uniquement de la nature des projets financés et des possibilités de participation du secteur privé belge dans leur exécution, mais aussi de la connaissance par les firmes intéressées du fonctionnement de ces institutions, de leur faculté de pénétration dans les pays en développement bénéficiaires et de leur capacité concurrentielle.

Dans ce dernier contexte, il convient toutefois de souligner que les fournitures dans le cadre de ces projets sont soumis à des règles strictes d'adjudication internationale auprès de tous les pays membres de la Banque Mondiale.

En ce qui concerne le Fonds Monétaire International, il convient de remarquer que cette institution ne finance pas de projets mais octroie des aides de balance de paiements à moyen terme. A ce titre, les pays qui effectueront des tirages sur les avoir du Fonds, devront payer dans certains cas une commission et des intérêts. Une partie de ces revenus servira entre autres à payer une rémunération aux pays dont les monnaies ont été utilisées.

Il faut aussi noter qu'un des buts du Fonds consiste à faciliter l'expansion et l'accroissement harmonieux du commerce international, et que dès lors l'intervention de cette institution contribue, dans une large mesure à la promotion des relations commerciales entre les pays membres.

Dans le même contexte, un membre exprime sa préoccupation concernant certaines pratiques malsaines qui, selon lui, seraient employées pour l'obtention de contrats de vente et de fournitures dans les pays en développement. Le membre demande si cela se passe aussi pour les opérations financées par la Banque Mondiale. Si oui, quelles mesures peuvent être envisagées pour y mettre fin.

Le Ministre fait remarquer qu'il peut difficilement se prononcer sur l'existence ou non, dans le commerce international, des pratiques de concurrence en question qui seraient la conséquence d'arrangements pris entre le client et le vendeur impliqués dans l'opération.

Il souligne toutefois que des pratiques semblables ne sont pas employées pour les projets financés par la Banque Mondiale, puisque l'attribution des fournitures doit être effectuée sur base de la procédure d'adjudication et de concurrence internationales, qui sont à la base de tout exercice multilateral.

Il faut noter, qu'en application de ce principe, la rédaction du cahier des charges, la procédure et la décision concernant l'attribution des contrats ainsi que le contrôle concernant leur exécution, sont soumis à une surveillance stricte de la part de l'institution qui finance le projet. Le contrôle de la bonne exécution des projets — et ceci aussi bien dans le domaine économique que financier et technique — relève de la compétence de la direction et du conseil d'administration de l'institution.

Begrotingskrediet

Een lid vraagt waarom in artikel 6 van het wetsontwerp in een bijzonder krediet wordt voorzien voor de verhoging van het quotum van België in het Internationaal Muntfonds. Was het niet mogelijk dit bedrag van 11 677 737 600 frank, dat overeenstemt met de tegenwaarde in Belgische frank van 240 000 000 bijzondere trekkingrechten, op te nemen in de begroting voor 1977 of in het aanpassingsblad ?

De Minister antwoordt dat de wet op de Rijkscomptabiliteit bepaalt dat elke wet waardoor een niet op de begroting opgevoerde uitgave kan ontstaan, de nodige uitvoeringskredieten moet openen. Toen dit wetsontwerp werd ingediend, was de begroting van Financiën voor 1977 reeds goedgekeurd. Anderzijds was het niet mogelijk te voorzien wan-ner het reeds ingediende aanpassingsblad van die begroting zou worden goedgekeurd.

Aangezien de verhoging van het quotum moet worden betaald binnen twee maanden na de nederlegging van de akten van bekrachtiging, was dat een bijkomende reden om het noodzakelijk krediet op te nemen in dit wetsontwerp, dat zelf ook een aanvullende aanpassing is van de begroting voor 1977.

STEMMING

De artikelen alsmede het wetsontwerp zijn aangenomen met 11 stemmen bij 1 onthouding.

Dit verslag is goedgekeurd met algemene stemmen.

De Verslaggever,
D. FALON.

De Voorzitter,
D. ANDRE.

Inscription budgétaire

Un membre demande la raison pour laquelle il est prévu à l'article 6 du projet de loi un crédit spécial pour le paiement de l'augmentation de la quote-part de la Belgique au Fonds monétaire international. N'était-il pas possible de prévoir ce montant de 11 677 737 600 francs, correspondant à la contre-valeur en francs belges de 240 000 000 de droits de tirage spéciaux, dans le budget de 1977 ou dans son feuilleton d'ajustement ?

Le Ministre répond que la loi sur la comptabilité de l'Etat prévoit que toute loi susceptible d'entraîner une dépense non prévue au budget doit ouvrir les crédits nécessaires à son exécution. Or, au moment du dépôt de ce projet de loi, le budget des Finances pour l'année 1977 avait déjà été voté. D'autre part, il n'était pas possible de prévoir la date du vote du feuilleton d'ajustement de ce budget, qui avait déjà été introduit.

Puisque le paiement de l'augmentation de la quote-part doit être effectué dans les deux mois suivant le dépôt des instruments de ratification, cette disposition constituait un motif supplémentaire pour inscrire le crédit nécessaire au projet de loi, qui est en lui-même un feuilleton supplémentaire au budget de 1977.

VOTE

Les articles ainsi que le projet de loi sont adoptés par 11 voix et 1 abstention.

Le présent rapport a été approuvé à l'unanimité.

Le Rapporteur,
D. FALLON.

Le Président,
D. ANDRE.